
                                                   
Z á p i s 

z rokovania novozvoleného Predsedníctva a RK Spolku pre obnovu dediny, konaného dňa 29.5.2018  
na Obecnom úrade v Heľpe. 

 

 
Prítomní predsedníctvo: A. Kršáková, F. Ďurčenka, I. Cimermannová, M. Čuchtová, I. Krpelán, K. 
Malčeková, M. Nosko 
Ospravedlnení: M. Antalová, I. Hojsík – PN, I. Michna, M. Šimková 
Prítomní revízna komisia: V. Konštiak, M. Bogyová, G. Frohlich 
 
Na úvod rokovania nás pozdravili členovia SPOD - starosta obce Heľpa P. Hyriak a za OZ DUHA M. 
Kemková. V zasadačke členov SPOD zaujali fotografie slávnych rodákov obce Heľpa a krásne olejomaľby. 
V obci predsedníctvo zasadalo už niekoľkokrát, takže históriu a úspechy obce pozná. 
 
 
K BODU1: Voľby predsedu a podpredsedov SPOD, a predsedu RK SPOD 
   
A.Kršáková - za predsedníctvo SPOD poďakovala za privítanie p. starostovi a M. Kemkovej, ktorí mali 
následne neodkladné rokovania na OcU.  
Novozvolenému predsedníctvu navrhla tajné hlasovanie predsedu SPOD a to rozdaním lístkov, kde by každý 
člen napísal navrhované meno predsedu SPOD. 
M.Čuchtová – navrhla, aby predsedníčkou SPOD zostala doterajšia predsedníčka A. Kršáková a 
podpredsedami doterajší podpredsedovia F. Ďurčenka a M. Čuchtová. V rámci svojich povinností starostky 
obce Miklušovce, by sa naďalej chcela venovať činnosti spolku, vo funkcii podpredsedníčky. Tento návrh 
M. Čuchtovej podporili i ďalší členovia predsedníctva - F. Ďurčenka, K. Malčeková, I. Cimermanová, I. 
Krpelán, M. Nosko.  
Verejným hlasovaním boli zvolení na nasledovné funkčné obdobie: 
do funkcie predsedu SPOD – A. Kršáková, 
do funkcií podpredsedov SPOD – M. Čuchtová a F. Ďurčenka.   
Po vzájomnej rozprave medzi členmi RK bol do funkcie predsedu RK zvolený V. Konštiak.  
 
K BODU 2: Aktuálne informácie 
 
A.Kršáková informovala: 

- o rokovaní na SAŽP s p. O.Slobodníkovou, ktorá ešte raz tlmočila svoje poďakovanie za pozvanie 
na VZ, o vzájomnej spolupráci sa rozprava nerozvinula 

- o plánovanom najbližšom zasadnutí predsedníctva v obci Zemné (okres Nové Zámky) v dňoch 12.- 
13.7.2018, ktoré bude mať obvyklú skladbu odbornej exkurzie a zasadnutia predsedníctva. Obohatené bude 
o workshop, ktorý rozvinie tému Prof. Šarafína z VZ. Niektorí členovia predsedníctva avizovali neúčasť na 
stretnutí z dôvodu dovolenkového obdobia 

- o podpise Memoranda o spolupráci SPOD a OZ ArTUR pri realizovaí projektu „Zachovanie 
identity slovenského vidieka v kontexte verejných politík“ (pokiaľ bude schválený). Popis projektu ako aj 
podpísané Memorandum pošle A. Kršáková členom predsedníctva a RK. F. Ďurčenka pripomenul záväzok 
SPOD, ktorý vznikol podpisom Memoranda o spolupráci. 

- o oslovení neaktívnych členov SPOD, ktorí nemajú zaplatené členské príspevky od roku 2015. 
Dvaja členovia sa telefonicky a osobne kontaktovali, členské doplatili, ostatným sa členstvo v SPOD 
v zmysle úlohy 3/2018 a stanov SPOD ruší k dnešnému dňu. Sú to nasledovní členovia: M. Behanovská, T. 
Nosková, J. Kováč, J. Žirko, V. Petrová, J. Varga. 
 

Úloha 6/2018:   

Osloviť ďalších neaktívnych členov, ktorí nemajú zaplatený členský príspevok od roku 2016 a pripraviť 
návrh na prípadné ukončenie členstva                                                                  Zodpovedný: A. Kršáková 

K.Mal čeková pripomenula 
- pozvanie starostky M. Antalovej do Párnice, kde sa koná koncom augusta obecná akcia. Zároveň 



by bola možnosť prezentovať SPOD širšej verejnosti, ktorá príde na podujatie. 
 
M.Čuchtová informovala: 

- o detskej výtvarnej súťaži s uzávierkou do 30.6.2018, po tomto termíne sa zíde hodnotiaca komisia. 
V mesiaci august by chcela dať do tlače kalendár, v dohodnutom menšom množstve (cca 100 ks), aby nebol 
problém pri jeho distribuovaní a následnom predaji. Záštitu nad podujatím prevzal ZMOS, ale finančný 
príspevok nie je od nich potvrdený. Požiadala členov predsedníctva, aby tiež hľadali možnosti sponzoringu 
tejto našej úspešnej súťaže. Obráti sa znovu na Tesco Stores a.s., ktorí boli sponzormi v minulom roku. 
 
I.Krpelán  informoval: 

- o stretnutí s riaditeľkou Oravskej galérie, ktorej venoval náš kalendár a to ju zaujalo, možno by 
bolo dobré osloviť ju, aby podporila túto našu aktivitu. 

- o stretnutí so zástupcami OZ ArTUR, ktoré sa venuje tradičnej architektúre na báze hliny a slamy, 
páči sa mu ich práca, navrhuje aktívnu spoluprácu aj mimo plánovaného projektu.  
 
K BODU 3: Návrh na novú web stránku 
 
I.Cimermanová informovala o možnosti založenia novej web stránky u fy STARFLIX, ktorú 
prevádzkovateľ prevádzkuje na jeden, dva a tri roky. Najvýhodnejšie je to na tri roky, 6 eur na mesiac, je 
v tom návrh dizajnu, neobmedzená možnosť dát. Dajú sa tam pravidelne dopĺňať údaje, ale hlavná stránka sa 
nedá meniť. Platí sa za cele obdobie naraz. Priblížila nám rôzne typy web stránok, ktoré firma prevádzkuje. 
Navrhla aj názov domény TVÁR A DUŠA DEDINY a predsedníctvo sa malo vyjadriť, či chce zachovať 
doterajšiu doménu www.spod.sk ako aj predchádzajúcu štruktúru stránky alebo sa vytvorí niečo nové, kde 
bude dominovať skôr téma obnovy dediny ako samotná činnosť SPOD a bude zaujímavá a užitočná hlavne 
pre verejnosť (mohla by slúžiť ako inšpiračná databáza pre starostov).   
M.Čuchtová - bola za zachovanie aj doterajšej schémy, kde sa propaguje aj činnosť nášho spolku a pridávať 
k tomu nové veci. 
F.Ďurčenka - hlavný názov SPOD a podtitul ťahák – Tvár a duša dediny. 
 
Predsedníctvo sa uznieslo, že by sa mala používať doména www.spod.sk, štruktúra stránky by mala byť 
kombináciou informácií o činnosti SPOD a odborných a inšpiračných článkov pre verejnosť. 
Predsedníctvo poverilo I.Cimermanovú komunikáciou s firmou STARFLIX, vypracovaním návrhu štruktúry 
stránok a vyplnením dotazníka od fy STRAFLIX, ktorá sa dá na pripomienkovanie členom predsedníctva 
pred tým, ako pôjde na firmu na spracovanie. Predsedníctvo súhlasilo so zaplatením trojročného poplatku. 
 
K BODU 4: Zapracovanie pripomienok do Stanov SPOD schválených na VZ 
  
Členovia predsedníctva ešte raz prešli celé znenie Zmeny stanov SPOD a upravili zmeny diskutované na VZ. 
Predsedníctvo poverilo predsedníčku vyhotoviť Zmenu stanov do finálnej podoby a zaslať na registráciu na 
MV SR. 
 
K BODU 5: Rôzne 
 
Nakoľko sa program zasadnutia predsedníctva naplnil, predsedníčka A. Kršáková poďakovala všetkým 
prítomným za účasť a dôveru vo voľbách a popriala im do ďalších rokov činnosti pre SPOD veľa elánu, 
nápadov a aktivít v prospech nás všetkých a hlavne nášho vidieka. 
Spoločne sme sa presunuli do školskej jedálne, kde si každý člen mohol zakúpiť obed a tak pochváliť 
výbornú stravu heľpianskych kuchárok. Ďakujeme. Individuálne si niektorí členovia prešli námestie obce a 
ocenili jeho krásne usporiadanie. 
 
 
Zapísala: K. Malčeková                                          
Schválila: A. Kršáková 
 
 


